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(Az ülés kezdetének időpontja: 10 óra 30 perc) 

Az ülés megnyitása, a határozatképesség megállapítása, a napirend 
elfogadása 

DR. KERESZTES LÁSZLÓ LÓRÁNT (LMP), a bizottság elnöke, a továbbiakban 
ELNÖK: Jó napot kívánok! Köszöntök mindenkit a Fenntartható Fejlődés 
Bizottságának 2023. május 2-ai ülésén. Az ülést ezennel megnyitom. Köszöntöm a 
bizottság tagjait és mindenkit, aki megjelent a mai ülésen, a hallgatóságot. 

Megállapítom, hogy a bizottságunk határozatképes. Tájékoztatom 
képviselőtársaimat, hogy a mai ülésen dr. Turi-Kovács Béla alelnök urat Bencsik János 
fogja képviselni. (Becsó Zsolt megérkezik az ülésre.) 

Mai ülésünk tervezett napirendi sorát előzetesen megküldtük, ezért kérem a 
tisztelt képviselőtársaimat, hogy aki támogatja a mai ülésünk napirendjét, az most 
szavazással ezt jelezze. (Szavazás.) Köszönöm. Aki nem támogatja? (Nincs jelzés.) 
Illetve tartózkodás? (Nincs jelzés.) Ilyet nem látok, úgyhogy egyhangúlag elfogadtuk a 
mai ülés napirendi sorát. 

Az állami építési beruházások rendjéről szóló T/3677. számú 
törvényjavaslat  
(Döntés részletes vita lefolytatásáról a HHSZ 32. § (2) bekezdése 
alapján) 

Mai első napirendi pontunk döntés részletes vita lefolytatásáról az állami építési 
beruházások rendjéről szóló T/3677. számú törvényjavaslattal kapcsolatban. Itt a 
Gazdasági Bizottság a kijelölt bizottság, de megítélésem szerint - nyilván ismerjük 
mindannyian ezt a törvényjavaslatot - sok ponton, sok módon is kapcsolódik 
mindahhoz a tárgykörhöz, ami a Fenntartható Fejlődés Bizottságának a fő feladatköre, 
illetve szakpolitikai portfóliója. Ezért indítványozom, hogy kapcsolódjunk a részletes 
vita lefolytatásához, és azt javaslom, hogy a kapcsolódást a törvényjavaslat egészére, 
azaz az 1-82. §-ig tegyük meg. 

Kérdezem, hogy képviselőtársaimnak van-e hozzászólási szándéka ezzel 
kapcsolatban. (Nincs jelzés.) Amennyiben nincs, akkor javaslom, hogy szavazzunk a 
kapcsolódásról a törvényjavaslat egészéhez. Aki ezt támogatja, kérem, szavazatával 
jelezze! (Szavazás.) Aki nem támogatja? (Nincs jelzés.) Úgy látom, hogy egyhangú 
szavazással a bizottság kapcsolódott a részletes vita lefolytatásához. 

Egyes törvényeknek az agrárminiszter feladatkörét érintő 
módosításáról szóló T/3768. számú törvényjavaslat  
(Döntés részletes vita lefolytatásáról a HHSZ 32. § (2) bekezdése 
alapján) 

Következik a második napirendi pontunk, ugyancsak egy hasonló döntés a 
részletes vita lefolytatásáról. Itt az egyes törvényeknek az agrárminiszter feladatkörét 
érintő módosításáról szóló T/3768. számú törvényjavaslattal kapcsolatban teszem ezt 
a javaslatot. Itt a Mezőgazdasági Bizottság értelemszerűen a kijelölt bizottság. Én azt 
gondolom, hogy itt is vitán felül áll, hogy ezer szálon kapcsolódik ez a törvényjavaslat 
a bizottságunk munkájához. Ezért indítványozom, hogy a kapcsolódást a 
törvényjavaslat egészére, tehát az 1-183. §-ig, valamint az 1. és 2. mellékletre tegyük 
meg.  

Kérdezem a képviselőtársaimat, hogy van-e hozzászólási szándék. (Nincs jelzés.) 
Amennyiben nincs, úgy kérem, szavazzunk a részletes vita lefolytatásáról. Aki 
támogatja? (Szavazás.) Köszönöm. Aki ellene? (Nincs jelzés.) Úgy látom, hogy 
egyhangú döntéssel a bizottság e törvényjavaslat részletes vitájához is kapcsolódott. 
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Az akkumulátorgyárak lakosságot, környezetet veszélyeztető 
magatartásának szankcionálásáról szóló H/3626. számú határozati 
javaslat   
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

Következik a harmadik napirendi pontunk, és itt szokásainknak megfelelően 
átadom az ülés vezetését Bencsik alelnök úrnak, tekintetbe véve, hogy előterjesztő 
leszek ennél a napirendi pontnál.  

 
(Az ülés vezetését Bencsik János, a bizottság alelnöke veszi át.) 

 
BENCSIK JÁNOS (Fidesz), a bizottság alelnöke, a továbbiakban: ELNÖK: 

Tisztelt Bizottság! Az akkumulátorgyárak lakosságot, környezetet veszélyeztető 
magatartásának szankcionálásáról szóló H/3626. számú határozati javaslat vitája 
következik, majd döntés a tárgysorozatba vételről. Megadom a szót az előterjesztők 
képviseletében dr. Keresztes László Lóránt elnök úrnak. 

Dr. Keresztes László Lóránt szóbeli kiegészítése 

DR. KERESZTES LÁSZLÓ LÓRÁNT (LMP) előterjesztő: Nagyon szépen 
köszönöm. Én azt gondolom, hogy ismerjük mindannyian a problémakört, amiről 
rengeteg vitát folytattunk itt bizottsági ülésen, plenáris ülésen is. Érzékelhetően igen 
jelentős véleménykülönbség van a benyújtott iparstratégia tekintetében, aminek 
derékhadát az akkumulátorgyárak és a kapcsolódó üzemek telepítése jelenti. Ha 
mondhatjuk, ha a kimondott szavak szintjén vizsgáljuk, abban egyetértés mutatkozott 
eddig, hogy a már meglévő igen jelentős számú akkumulátorgyár és kapcsolódó 
veszélyes üzem tekintetében a legszigorúbb környezetvédelmi szabályokat kell 
érvényesíteni, és meg kell adni a lehetőséget a hatóságoknak, hogy ha bármiféle 
anomália vagy probléma történik, ami sajnos történik, akkor a kellő hatékonysággal és 
szigorral lépjenek fel. 

A gyakorlatban sajnos látjuk, hogy ez nem minden esetben történik így. A gödi 
gyár esete, azt gondolom, mindenki számára jól ismert. Itt egy civil szervezet, a Göd-
ÉRT Egyesület által indított per nyomán derült ki, hogy a monitoringtevékenységet el 
sem végzik ’18 óta, illetve a monitoringkutakat is betömedékelték. De sajnálatos esetek 
a kapcsolódó akkumulátorfeldolgozó üzemekhez is kapcsolódnak. Bátonyterenyén 
múlt év júliusában volt egy sajnálatos technológiai esemény, technológiai baleset, 
annak ellenére egyébként, hogy ott a hatóságok több irányból már szabálysértéseket 
állapítottak meg és bírságoltak. Ugyanennek a koreai akkumulátorfeldolgozó cégnek a 
szigetszentmiklósi telephelyén most márciusban sajnos egy tragikusan végződő baleset 
történt, szintén egy ilyen technológiai baleset. Ez március 14-én fordult elő. A 
szigetszentmiklósi telephely kapcsán is jól ismertek mindannyiunk számára azok a 
hatósági előzetes ellenőrzések és nagyon súlyos megállapítások, amelyek azt mutatták, 
hogy bizony ez a cég több esetben súlyosan veszélyezteti a munkavállalók egészségét és 
biztonságát. Ha megnézzük, hogy csak ez a koreai cég - példaként hozom - közel 
2,5 milliárdos állami támogatást kap, azzal szemben az ilyen szabálysértések esetében 
kirótt néhány milliós bírság nem mutatkozik hatékony szankciónak. 

Az indítványunk azt célozza, hogy amikor egyértelmű szabálysértés vagy 
törvénysértés tapasztalható ilyen üzemek, gyárak esetében, akkor a bírság mértéke 
jelentékeny mértékben közelítse, tehát nyilván annak figyelembevételével legyen 
meghatározva, hogy mennyi a bevétele egy ilyen cégnek, tehát egy komolyabb hatást 
kiváltó mértékű bírságot lehessen megállapítani, illetve hogy akár részben, akár 
egészben meg lehessen követelni a kiadott állami támogatások visszafizetését egy olyan 
cég esetében, ahol láthatóan semmibe veszik a magyarországi szabályozásokat. 
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Röviden ettől szól a javaslat. Ezzel kapcsolatban kérem a tisztelt képviselőtársaimat, 
hogy támogassák a tárgysorozatba vételt. Köszönöm. 

 
ELNÖK: Kérdezem a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólási 

szándéka. (Nincs jelzés.) Amennyiben nincs, akkor szavazunk a tárgysorozatba 
vételről. Aki támogatja, az jelezze kézfeltartással! (Szavazás.) 2 igen. Aki nem 
támogatja, az jelezze! (Szavazás.) 6 nem. Megállapítom, hogy a bizottság a 
tárgysorozatba vételt nem támogatta. Az ülés vezetését visszaadom elnök úr számára. 

 
(Az ülés vezetését dr. Keresztes László Lóránt, a bizottság elnöke veszi át.) 

 
DR. KERESZTES LÁSZLÓ LÓRÁNT (LMP), a bizottság elnöke: Köszönöm 

szépen, alelnök úr.  

Egyebek 

Következik a mai utolsó napirendi pontunk, az egyebek. Itt kérdezem a 
képviselőtársaimat, hogy van-e bármi kérdés, bejelentenivaló. (Senki sem jelentkezik.) 
Ameddig esetleg megfogalmazódik, jelzem, hogy bizottságunk két törvényjavaslat 
esetében is kapcsolódott a részletes vitához, így várhatóan a következő bizottsági ülésre 
egy hét múlva kerül majd sor. Nyilván ezzel kapcsolatban a részletes tájékoztatást majd 
megküldjük.  

Az ülés berekesztése 

Amennyiben további hozzászólási szándék nincs, úgy a bizottság ülését lezárom, 
és köszönöm szépen képviselőtársaimnak a részvételt és a munkatársainknak, hogy 
lehetővé tették a mai ülést is. Köszönöm a hallgatóságnak is a részvételt. Köszönöm. 

 
(Az ülés befejezésének időpontja: 10 óra 37 perc) 

Bencsik János 
a bizottság alelnöke 

Dr. Keresztes László Lóránt 
a bizottság elnöke 

 

 

Jegyzőkönyvvezető: Földi Erika 


